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Több ezer orvos menekül a magyar egészségügyből. a kormány jövőképpel  
hiTegeT, de a valóságban elvonásokaT Tervez. a pénz mol- és rába-részvényekre, 

mulTik TámogaTására megy. a magyar beTeg és orvos élje Túl, ahogy Tudja. 

Marad Még 
orvos?
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balszemmel
Thürmer Gyula

mi a bal szemünkkel nézünk a világra. Így sok mindent észreveszünk, 
amit csak a jobb szemünkkel nem látnánk. másként is látjuk  
a világot, mondjuk úgy, balszemmel. ezután minden számunkban 
elmondjuk, miként is látjuk az éppen esedékes eseményeket a saját 
politikai értékÍtéletünk alapján, balszemmel. 

Felelősségünk 

Az athéni utcákon rendre százezrek 
tüntetnek. A hatalom most a kormány 
átszervezésével próbálkozik. Később 
jönnek az előrehozott választások. Még 
azt is kijelentették, hogy minden eszközzel 
megpróbálkoznak, de katonai diktatúra 
nem lesz. Legalábbis most. Még nincs rá 
szükség. De holnap? Ki tudja, talán igen, 
talán nem. A kommunisták segítségével 
önvédelmi bizottságok jönnek létre az 
üzemekben, sőt a lakónegyedekben.  
Az ott élők, az ott dolgozók képviselőiből 
szerveződnek. Ma még a helyi vagy 
munkahelyi feladatokra vállalkoznak. 
De holnap? Egy párhuzamos hatalmi 
intézmény a tőkés parlamenttel, netán a 
kormánnyal szemben? Talán igen, talán 
nem. 

Forradalommá érlelődik-e a görög 
munkásság, a görög dolgozók harca? 
Nem tudjuk. Mint ahogyan azt sem 
tudjuk, hogy vörös zászló kerül-e az 
Akropoliszra vagy az európai munkásság 
első 21. századi nagyszerű küzdelmét 
elnyomja-e az európai tőke. Követik-e a 
görögöket az olasz dolgozók? S Európa 
legszervezettebb munkássága, a német 
kilép-e a kispolgári jólét elvesztése miatti 
siránkozásából, és elzavarja-e a német 
burzsoáziát? 

Mire lesz ereje az európai nagytőkének? 
Politikai trükkökre, kormánycserékre, 
a dolgozók manipulálására? Szabadjára 
engedik-e a szélsőjobboldalt, a mai kor 
fasisztáit? Indít-e háborút a nagytőke, 
hogy levezesse az otthoni feszültségeket? 

Megtámadják-e Belaruszt, vagy 
éppenséggel Iránt? 

Miért hangoztatja a NATO főtitkára, 
hogy a NATO a válságok rendezésére 
született, és nem arra, hogy a válságban 
feloszoljon? Miért jelenti ki Németh 
Zsolt, a Fidesz egyik legbefolyásosabb 
személyisége az USA-ban, hogy 
alapvető érdekünk az USA és a 
NATO európai katonai jelenléte? Mire 
készülnek a NATO és az USA vezetői 
a hátunk mögött, a dolgozó népek háta 
mögött? 

Egységes lesz-e az európai tőke? Ma 
még minden családi fotón mosolyognak. 
De holnap? Mi van, ha nem Görögország 
esik ki az euróból, hanem Németország 
lép ki onnan? Ő megteheti, ő az erős, 
a legerősebb. Mi lesz, ha Európa 
irányítását az eddigi német–francia 
páros helyett egy régi-új konstrukció, a 
német–orosz szövetség veszi át? Ha az 
európai és az orosz tőkét már nem csak 
az Északi Áramlat köti össze, hanem a 
világ újrafelosztásához fűződő közös 
vagy hasonló érdekek? 

Ma mindez még kérdés. De a kérdés 
önmagában is jelzi, hogy valami változik. 
Valami? Nem! Minden! A válaszok 
lassan összerendeződnek. A dolgok 
logikája miatt a hatalom kérdése nem 
maradhat sokáig megválaszolatlan, sőt 
bizonytalanság sem lehet. 

kié a hatalom?

Akárhogyan is nézzük, Görögországban 
egyre inkább az a kérdés: kié a hatalom? 

A görög munkásság pedig már ma azt 
kérdezi a kommunista párttól, hogy ti mit 
tennétek, ha tiétek lenne a hatalom? 

Ez a kérdés ma még nálunk furcsán 
hangzik. De holnap, ha az EU vagy az 
euró összeomlik? Ha ugyanezt fogja 
kérdezni tőlünk a magyar dolgozók széles 
tábora? Eljön-e holnap vagy holnap után 
ez az idő? Nem tudjuk. Talán igen, talán 
nem. Van-e okunk hurráoptimizmusra? 
Nincs! Szükségünk van-e éberségre, 
szükségünk van-e arra, hogy készüljünk 
egy új helyzetre? Olyan helyzetre, 
amikor mi jövünk? Igen, feltétlenül! 
A programunk, a dolgozóknak adandó 
válaszunk már formálódik. Vitatjuk 
az Új Program irányelveit, és lassan a 
végére érünk. Mi is azt mondjuk, amit 
a görögök. Ha jobban akarsz élni, sőt, 
ha egyáltalán élni akarsz, egy út van: 
leváltani a tőkések hatalmát, új közösségi 
társadalmat teremteni. Ez világos válasz! 
Nem azt mondjuk, hogy változtassuk 
meg egyik vagy másik törvényt, váltsuk 
le a Fideszt és hozzuk helyébe az 
MSZP-t. Nem, ez nem a mi válaszunk. 
Mi azt sem mondjuk, hogy találjunk ki 
új szervezeteket, új pártokat, amelyek új 
jelszavakkal ugyanabba a kapitalizmusba 
vezetnék az embereket. Mi azt mondjuk: 
le a tőke, le a pénz uralmával! 

Előre a dolgozók hatalmáért! 
Nem tudjuk, hogy mindez bekövet-

kezik-e. De tudjuk: bekövetkezhet! Tőlünk 
egy dolog függ: felkészíteni a pártot, 
felkészíteni önmagunkat! Az ismert kicsi 
feladatokat a történelmi perc formálja 
naggyá. Félre tenni a kicsinyes vitákat, 
egységes vezetést teremteni minden 
megyében! Előfizetni A Szabadságot, nem 
egy-két példánnyal többet, hanem néhány 
százzal, majd néhány ezerrel! Gyors 
ütemben fiatalítani és korszerűsíteni! 
Ha ezt megtesszük, a forradalom nem ér 
bennünket váratlanul. Tudni fogjuk, hogy 
mi a dolgunk, és tesszük is. Ha nem – nos, 
ilyen választ mi nem adhatunk –, ilyen 
alternatíva nem lehet! 

Ez a mi felelősségünk.

thürmer gyula
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hétből-hét
   mit gondol a munkáspárt?

1. Kovács Levente, a Bankszövetség főtitkára szerint fontos lenne, 
hogy mindenki csak annyi terhet cipeljen, amennyit tud, ehhez 
képest ma Magyarországon az van, hogy terhek nagy részét a 
bankszektor kapta. 

Munkáspárt: S még mondják, hogy a pofátlanságnak van határa. 
A magyar bankszektor terheit kétségkívül emelték az idén - 
bankadó, a végtörlesztés, az árfolyamrögzítés. Azonban az adózott 
nyereségük az év végére még így is várhatóan eléri a 300 milliárd 
forintot. S még egy adat, mielőtt sajnálni kezdenénk a szegény 
pénzembereket: minél többe kerül a svájci frank, annál nagyobb a 
bankok haszna törlesztőrészletenként. A jelenlegi, 262 forint körüli 
árfolyamon például frankonként minimum nyolc forintot nyernek 
a pénzintézetek. Egyszóval ha tényleg igazságos teherviselés 
lenne, még bőven lehetne terheket rakni a bankokra…

2.  Jövő júliustól ne lehessen találkozni a kommunista diktatúra 
nyomát őrző utcanévvel Magyarországon – javasolják KDNP-s 
és fideszes országgyűlési képviselők a helyi önkormányzatokról 
szóló törvényjavaslathoz benyújtott módosító indítványukban. 

Munkáspárt: Roppant magabiztosnak érezheti magát az a 
kormány, amely múlttal, halott emberek nevével, emlékével 
hadakozik. Nem írjuk le századszorra, hogy ez ostobaság és 
pénzkidobás. Inkább idézzük fel azokat a neveket, amelyektől 
ennyire rettegnek a jobboldali képviselő urak és hölgyek: 
Lenin, Marx, Ságvári Endre, Kun Béla, Szamuely Tibor, 
Mező Imre, Münnich Ferenc, November 7., és természetesen 
a Népköztársaság és a Felszabadulás. Valóban, ha ezek a 
nevek jelentenék a valóságot, az ő példájukba beleremegne a 
Parlament és a fent említett „szegény” bankok is. 

3.  Gyógyszerhiány miatt hazaküldték a rákos betegeket a Zala 
Megyei Kórház onkológiai osztályáról, mert nem tudták számukra 
biztosítani a megkezdett kemoterápiás kezelés következő adagját.

Munkáspárt: Botrány, elképesztő, felháborító! Írnánk, hogy 
elképzelhetetlen, de sajnos a zalai nem kiragadott, hanem 
tipikus példa. A magyar egészségügy nem különböző 
reformokra, hanem több értelmesen és szakszerűen elosztott 
pénzre szorul. Az egészség nem üzlet, ezen nem lehet és nem 
is kell keresni. A Szabadság következő oldalain részletesen 
foglalkozunk az egészségügy helyzetével, érdemes elolvasni. 
Az egészség kérdése mindannyiunk közös ügye. 

4.  Az Egyesült Államok új és állandó katonai jelenlétet teremt 
Ausztráliában. Washington és Canberra növelni fogja a közös 
hadgyakorlatok számát és a szövetséges országba amerikai 
hadfelszerelést telepítenek majd.

Munkáspárt: Gondoljuk, mindezt a világbéke érdekében… 
Barack Obama egyre jobban tart Kínától, ezért nem csak 
befektetéseivel, hanem katonáival is körül akarja bástyázni Dél-
Kelet Ázsiát is. Van persze más üzenete is az amerikai katonák 
megjelenésének: senki, még a hűségesnek tűnő Ausztrália se 
gondolja azt, hogy függetlenedhet akár gazdaságilag, akár 
politikailag Washingtontól. 

5.  Silvio Berlusconi lemondása után Giorgio Napolitano olasz 
államfő a közgazdász Mario Monti, volt EU-biztost kérte fel 
az új olasz kormány megalakítására. Napolitano hangoztatta: 
Monti nemzetközi tekintélynek örvend, és független, a 
„pártpolitikai közelharctól” távol álló személy.

Munkáspárt: Milyen szép, nemzeti és független, amikor egy volt 
EU-biztos veszi át egy állam irányítását… A dolognak egészen 
biztosan nincsen köze ahhoz, hogy az olasz gazdasági válság 
erősen aggasztja az EU urait, s ők határozottan szeretnék 
irányításuk alatt tartani az Itáliai folyamatokat.

6.  Mintegy két tucat tüntetőt állított elő a rendőrség a VIII. kerületi 
polgármesteri hivatalban.

 A Város Mindenkié csoport aktivistái a hajléktalanokat érintő 
intézkedések ellen tüntettek a helyszínen. Egy nappal később 
Kocsis Máté bejelentette: gyűjtést indított és segélykoncertet 
szervez a józsefvárosi önkormányzat a kerületben hajléktalanná 
vált emberek támogatására. 

Munkáspárt: Egyetértünk a tiltakozók „Lakhatást, ne zaklatást!” 
feliratú tábláival. A polgármester úr is jobban tette volna, ha 
előbb gondolkodik, aztán cselekszik. A kukázást, közterületen 
tartózkodást nem büntetni, hanem konkrét tettekkel megszüntetni 
kell. Újítsanak fel régi munkásszállókat, biztosítsanak szociális 
bérlakásokat, munkahelyeket, s gyorsan rájönnek: az emberek nem 
passzióból töltik idejüket az utcán, hanem kényszerűségből. Jó 
ötlet a gyűjtés! De fordítsák is annak eredményét a rászorulókra…

7.  Szófogadásra kötelezi a kormány a gyerekeket: a gyerekek 
nem élhetnek majd egészségtelenül, és törvényben rögzített 
kötelességük lesz szót fogadni a szüleiknek, a szülőknek pedig 
akár azon az áron is segíteniük kell a gyerekeiket, ha ezzel 
magukat fosztják meg valamitől.

Munkáspárt: Ismét egy kiváló KDNP-kezdeményezés. A mun ka-
nélküli apa és anya hogyan segítheti gyermekét? A szó fogadatlan 
gyermeknek mi lesz a büntetése? S mitől szófogadatlan a gyerek? 
Ha nem eszi meg a spenótot, vagy ha nem megy lopni szülei 
utasítására? Maradjunk az előző pontnál: előbb konkrétan tegyünk 
az élhető családi életért, s csak utána tessék szankcionálni!

rövid hírek – rövid kommentárok
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a beteg java a legFőbb törvénY, 
avagY a pénZ aZ úr? 

októberig 808 orvos hagyta el magyarországot a silány körülmények és a 
nevetséges fizetés miatt – ez több mint ahányan az idén a négy orvosegyetemen 
végeztek. a kormány elismeri, hogy az elkövetkező években nem tud és akar 
többet fordítani az egészségügyre – az adóforintokat inkább a mol-pakett, a 
rába megszerzésére, a multik támogatására költik. Csak az afganisztáni magyar 
szerepvállalásra 32 milliárd forint megy el évente, ebből a kezdő orvosok helyzete, 
itthon maradása megoldható lenne.  

Mostanáig 1903-an helyezték letétbe 
felmondólevelüket a Magyar Rezidens 
Szövetség mozgalmának keretében; ezek 
akkor aktiválódnak, ha a kormányzat az 
év végéig nem tesz érdemi intézkedéseket 
az orvosi bérek rendezésére – közölte 
a szervezet elnöke az „Élhető magyar 

sZépek a kormánY ötletei, de…
– lépések történtek az egészségügyi szakdolgozók és 
orvosok elvándorlásának megfékezésére.  

de: a rezidenseknek kiírt pályázaton kívül másról nem 
tudunk. hallunk ugyan arról, hogy tervezik az egészségügyi 
bérek rendezését, ugyanakkor a közalkalmazotti bérek 
befagyasztásáról is, illetve arról is jelent meg nyilatkozat, 
hogy az orvosok nem számíthatnak 2012-ben béremelésre.

a magyar orvosi kamara hivatalos folyóiratában 
megjelent adat szerint 2010-ben 800 orvos kapott diplomát, 
de ebből a betegellátásban csak 300 helyezkedett el.

réthelyi miklós miniszter nyilatkozata szerint az 
idősebb szakorvosok felelőssége a fiatalok elvándorlása – 
ez a paraszolvencia legalizálása lenne?

– a megvalósítási ütemterv arról szól, hogy 2011 első 
három hónapjában az egészségügyi államtitkárság 
országjáró körutat folytat – ez megtörtént –, amelynek 

keretében megbeszélést folytat a tervezett átalakításokról. 
2011 a látlelet-felvétel, stabilizáció és fenntartható 
átrendeződés éve lesz. 

de: a mai napig nem tudjuk, hogy milyen jövőt szánnak 
az intézményeinknek. az átszervezésből eddig csak 
bizonyos intézmények 2012-től állami kézbe vételéről esett 
szó. az átrendeződésre elég lesz két hónap?

- a programtervekben az egészségügy válsághelyzetének 
okai között szerepel az abszolút és relatív forráshiány, 
forráskivonás. 

de: a költségvetési tervek további forráskivonásokat 
terveznek – egyedül a „chipsadó”, a népegészségügyi 
termékdíj szerepel új forrásként. hogyan oldódhat 
így meg az egészségügyi válság? a chipsadót bérekre, 
népegészségügyi feladatok finanszírozására is kívánják 
fordítani. elég lesz ezekre?
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egészségügyet” című konferencián. Papp 
Magor szerint az említett szám nagyjából 
a kétharmada a szükségesnek, ezért 
továbbra is minden szereplőt arra biztatnak: 
csatlakozzon, hogy közösen elérjék 
céljukat. Mint mondta, azt kérik, hogy 2011. 
december 31-én Budapesten egy fiatal orvos 
ne keressen kevesebbet, mint a mellette 
dolgozó közterület-fenntartó, a gyorséttermi 
krumplisütés ne legyen jövedelmezőbb, 
mint éjszaka, fiatal szakorvosként operálni, 
s az 50-60 éves kollégáknak legyen 
kilátásuk a nyugodt nyugdíjas évekre. A 
szövetség elnöke kijelentette: az orvosi 
hivatás megbecsültsége elérte a mélypontot. 
Ilyen körülmények között nem várható 
el, hogy tovább vállalják a munkavégzést. 
Hozzátette: a rezidensek ösztöndíjprogramja 
kapcsán az utóbbi időben azt a látszatot 
keltik, hogy nincs válság az egészségügyben, 
ezzel megtévesztik a döntéshozókat és a 
közvéleményt. Papp Magor azt mondta: az 
adatok ezzel szemben azt mutatják, hogy 
az idén végzettek alig 19 százaléka pályázta 
meg az ösztöndíjat, a 2011-ben végzett 
magyar orvosok fele pedig az idén sem 
lépett be a szakorvosképzésbe. Októberig 
808-an hagyták el az országot, ez több mint 
ahányan az idén a négy orvosegyetemen 
végeztek. Ugyanakkor a szövetség elnöke 
hozzátette: ebben nincsenek benne azok, 
akik az akcióhoz csatlakozva még kivárják 
az év végét, ezért a januári adatok majd 
„beszédesebbek” lehetnek. Közölte: az 
ösztöndíj csupán az orvosok 2 százalékának 
javítja a megélhetését, csak akkor lehet 
ennek megtartó ereje, ha „nagyon gyorsan” a 
szakorvosi béreket is rendezik. A problémák 
akut beavatkozást igényelnek, az nem várhat 
a gazdasági cselekvőképesség 2-3 év múlva 
remélt javulásáig. 

Még a többi visegrádi országban is, 
– amelyek Magyarországhoz hasonló 
gazdasági helyzetben vannak – hetven 
százalékkal magasabbak a bérek az 
egészségügyben. Példaként kiemelte 
Lengyelországot, ahol nagyjából csupán 
kétszer annyit – vagyis a nyugati bérek 
töredékét – keresik az egészségügyi 
dolgozók, mégis, arányait tekintve jóval 
alacsonyabb az orvos-migráció mértéke. 
A 38 milliós lakosság mellett, éves szinten 
nagyjából ezer orvos távozik. Papp Magor 
kiemelte: nem azt mondják, hogy január 
elsejétől többszörös béreket akarnak, 
már a lépcsőzetes bérfelzárkóztatás is 
mentőövet adhat az ágazatnak.

„A magyar egészségügy nem 
összedöntés előtt állt, az összedőlt” 
– összegzett a rezidens szövetség 

Még a rendszerváltás előtt mondtuk, hogy az egészségügytől elvárás, hogy 
magas színvonalú, mindenki számára elérhető és ingyenes legyen. Ebből 
általában mindig csak kettő valósult meg. Ha mindenki számára elérhető és 
ingyenes volt, akkor nem volt magas színvonalú. 

A Fidesz kormány Semmelweis-terve szerint az egészségügyi rendszer 
átalakítását indokoló problémák három fő forrásból, az állam-szocialista 
rendszer örökségéből, az elmúlt 20 év reformjainak nemkívánatos hatásaiból, 
valamint az elmúlt 4 év felelőtlen egészségpolitikai döntéseiből és költségvetési 
restrikciós intézkedéseiből származnak.

A betegek kiszolgáltatottsága, a területi és szakmai aránytalanságok, az ellátáshoz 
való hozzáférés problémái, a szétzilált betegutak, a súlyos forráskivonások, a 
prevenció hiánya, a népegészségügyi tevékenység leépítése, az egészségügyi 
dolgozók megalázóan alacsony bérei az utóbbi 20 évben alakultak ki döntően.  
A szocialista örökségnek felrótt torzulások – irreális ígéretek, a „nagyotmondás”, 
a legális jövedelmek csökkenése, a korrumpálhatóság, a hálapénz, az állandósuló 
orvos- és ápolóhiány– semmit nem változtak az elmúlt 20 évben, sőt sokkal 
markánsabban jellemzőek a XXI. századi magyar egészségügyre. 

A terv „Rendszerdiagnózis” című részében arról esik szó, hogy a rendszer-
váltáskor többletkapacitásokkal és némi orvos-többlettel is rendelkeztünk, az 
hová lett?

Az ágazati átalakítási stratégiában a fogászatról nem esik szó, pedig lassan 
fog nélküli nemzet leszünk.

Fontos lenne az elsősegély-nyújtás, a népegészségügyi programok oktatása, 
az egészségtudatosságra nevelés bevezetése már az általános iskolában!

A cél, hogy az egészségügy legyen magas színvonalú, mindenki számára 
elérhető és ingyenes. Ma ebből egyszerre nem, hogy három nem valósul meg, de 
lassan egy sem. Sajnos nem is látszik rá remény, hogy valamikor megváltozhat. 
Addig csak fogyjon tovább a szegény, beteg magyar nemzet!

semmelweis-terv: 
nem ingYenes, nem sZínvonalas 

első embere. Papp Magor szerint az 
egészségügyi vezetés nem keresi 
a megoldást, hiszen még júliusban 
azt ígérték, hogy szeptemberben 
a bérek kérdésében folytatódik az 
életpályamodell egyeztetése, ám „ebből 
nem lett semmi”.

Szócska Miklós egészségügyi 
államtitkár a közelmúltban azt mondta: 
nemcsak a rezidenseknek, hanem még a 
következő generációnak sem tud ígérni 
semmit, semmiféle jövőképet nem tud 
nyújtani azok számára, akik tömegesen 
csomagolnak és hagyják el az országot.



6 VI. (XXII.) ÉVFOLYAM, 45. SZÁM
2011. nOVeMber 19. magYarorsZág

A harmincas évek óta nem fordult elő 
Magyarországon, hogy egy év alatt 
olyan kevés lakás épült volna, mint 
amennyinek az átadása az idén várható. 
Az előrejelzések 15 ezer új lakást 
valószínűsítettek 2011-re, valójában jó, 
ha 12 ezer meg fog épülni. Az idei év 
első háromnegyedében 8147 új lakás 
épült, 38 százalékkal kevesebb, mint egy 
évvel korábban, a kiadott lakásépítési 
engedélyek száma 8869 volt, ami 35 
százalékos csökkenés a 2010. január-
szeptemberi adatokhoz képest – közölte 
a Központi Statisztikai Hivatal.

Ha az előző évhez hasonló tendenciák 
érvényesülnek - és semmi jel nem mutat 
arra, hogy ez ne így legyen –, akkor egy 
újabb lakásépítési csúcs lesz negatív 
értelemben – mondta az InfoRádiónak 
a KSH lakásstatisztikai osztályának 
vezetője. 

Farkas János kiemelte, hogy az is 
elképzelhető, hogy a 15 ezret sem fogja 
elérni a lakásépítések száma. Erre csak 
1933-ban és 1925-ben volt példa. A 
világháború alatt, 1943-ban például 
majdnem 27 ezer lakás épült. A legtöbb 
a 70-es években készült: 1972-ben 90, 
1975-ben, a szocialista Magyarországon 
majdnem 100 ezer lakást húztak fel.

Az idei első háromnegyed évben 
a használatba vett lakások számát 9 
százalékkal meghaladta a kiadott új 
lakásépítési engedélyek száma. 
A harmadik negyedévben az 
épített lakások száma 2562 
volt, 118-cal több, mint a 
második negyedévben. A 
kiadott lakásépítési engedélyek 
száma azonban 487-tel 2992-
re csökkent. A harmadik 
negyedévben 582 lakás szűnt meg, az 
előző negyedévben pedig 675.

A korábbi időszakhoz hasonlóan 
a lakásépítéseknek és az építési 

a háború idején is több lakás épült, mint ma 

az idei év első háromnegyedében 8147 
új lakás épült, 38 százalékkal kevesebb, 
mint egy évvel korábban. ilyen rossz 
a helyzet a 1933-as világválság idején 
sem volt, sőt a második világháborúban 
is többen mertek építkezésbe kezdeni. 
igaz, jelenleg magyarországon az 
állam egyetlen házat sem épít, s az 
önkormányzatok is mindössze az összes 
új lakás 1 százalékát gründolják. 

engedélyeknek több mint fele Közép-
Magyarországon koncentrálódik. 2011 
első három negyedévének folyamán 
használatba vett lakások száma a 
községekben esett vissza a legkisebb 
mértékben, 32 százalékkal. A megyei 
jogú városokban átlagos mértékű, 
38 százalékos csökkenés következett 
be, Budapesten és a többi városban 
ennél nagyobb arányban, 40 illetve 41 
százalékkal esett vissza a lakásépítés.

Továbbra is úgy tűnik – az első 
félév adataihoz hasonlóan –, hogy 
a községekben az építési kedv 
számottevően már nem fogy tovább, az 

új építési engedélyek száma mindössze 
2 százalékkal volt alacsonyabb, mint az 
előző év azonos időszakában.  

Az építtetői kör összetételét a 
vállalkozások szerepvállalásának további 
mérséklődése jellemzi, vállalkozások 
építették az új lakások 40 százalékát, 
egy évvel korábban még felét. Ezzel 
egyidejűleg a természetes személyek 
részaránya megnőtt, a lakások 58 
százalékát a lakosság építtette az 

előző év azonos időszakának 
49 százalékával szemben.  
Az önkormányzatok építtetői 
szerepvállalása továbbra is 
jelentéktelen, 1 százalék.  
A nem lakóépületek közül a 
mezőgazdasági épületekre 
kiadott engedélyek száma 12, 

a kereskedelmi épületekre kiadott 
engedélyeké 18 százalékkal csökkent, 
az ipari épületekre kiadott engedélyeké 
azonban 6 százalékkal nőtt. 

„1975-ben, a szocialista magyarországon 
majdnem 100 ezer lakást húztak fel, 

idén jó, ha 12 ezer épül.”
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köZeledik kádár jános 
sZületésének 100. évFordulója

2012. május 26-án, szombaton lesz Kádár János születésének 
100. évfordulója. A Központi Bizottság decemberben dönt ennek 
ünnepléséről véglegesen, de néhány elképzelés már ma ismert. 
A cél az, hogy a Munkáspárt megemlékezése legyen méltó a 
kádári életműhöz, de ne legyen túlzó. A mához szóljon, és ne 
a múlthoz, szolgálja a Munkáspárt mai politikai szükségleteit. 

A tervek szerint a Központi Bizottság 2012 januárjában 
irányelveket fogad el, amelyekben megemlékezik Kádár életéről, 
szól a 100. évforduló jelentőségéről, az ünneplés programjáról. 

Május 26-án a Munkáspárt Központi Bizottsága kibővített 
ünnepi ülést tervez „Száz éve született Kádár János. Milyen 
közösségi társadalmat akarunk?” – címmel. Az ünnepi ülésen 
szólunk Kádár Jánosról, és a múlt tapasztalataiból kiindulva 
beszélünk arról, hogy milyennek képzeljük a jövő közösségi 
társadalmát. Az ünnepi ülésre meghívjuk a párt aktivistáit, a 

vasas – eZredvég
Zenés irodalmi estek

2011. november 25-én (pénteken) 17 órai kezdettel,
a Vasas Művészegyüttes Alapítvány színháztermében

(1085 Budapest, Kőfaragó u. 12.)

ZENE + DRÁMA = ZENEDRÁMA

parasZtbeCsület
Részletek Giovanni Verga elbeszéléséből, 

illetve Mascagni operájából

közreműködik: Ardó Mária, a Magyar Állami Operaház 
magánénekese

Hegedűs Valér zongoraművész
Kassai Franciska előadóművész

Sárkány Kázmér, a Magyar Állami Operaház magánénekese

házigazda: Baranyi Ferenc Kossuth-díjas költő, műfordító

A műsor előtt bemutatjuk Polgár Veronika 
Svédasztal című kötetét

Belépőjegyek az Ezredvég kerületi aktivistáinál és a Vasas 
Központi Könyvtár Alapítványnál (VIII., Magdolna u. 5-7.) 

valamint a helyszínen kaphatók!

párt minden érdeklődő tagját. Ugyancsak meghívjuk a Görög 
KP, a Szlovák KP, a Cseh- és Morva KP, az egyik orosz KP, 
a Lett Szocialista Párt képviselőjét (a meghívottak köre még 
bővülhet).

A Munkáspárt 2012. május 26-án, szombaton 16 órakor a 
Fiumei úti temetőben koszorúzási ünnepséget is tart.

A Szabadság 2012. január-május között mutatja be Kádár 
János életét. A weboldalunkra képes összeállítás készül Kádár 
János életéről. Alapszervezeteink, megyei szervezeteink 2012 
májusában emlékeznek meg Kádár Jánosról.

Decemberben asztali- és kártyanaptárat jelentetünk meg, egy-
egy jellegzetes Kádár-képpel. Készítünk kulcstartót is, Kádár-
portréval. Ezek a KB december 17-i ülésén már kaphatók lesznek.

Jubileumi pénzgyűjtés is indul azzal a céllal, hogy 1 millió 
forintot gyűjtsünk össze a rendezvénysorozat támogatására.  

A BAZ megyei párttagság képviselői folytattak vitát a 
múlt héten a Munkáspárt Új Programjának irányelveiről. 
A tervezet alkalmas arra, hogy a következő kongresszus 
elé kerüljön, és a Munkáspárt hatékony, érthető válaszokat 
adjon az emberek kérdéseire. Ez volt a borsodiak 
közös véleménye, miközben számos konkrét javaslat is 
megfogalmazódott.

Szombaton Gyulán folytatódott a vidéki szervezetek 
programvitája. A tervezet itt is találkozott a tagság 
egyetértésével. Mindehhez közös akaratra, határozott 
cselekvésre van szükség. Bármikor bekövetkezhet olyan 
helyzet, amikor a program már nem csupán egy darab papír, 
hanem valóságos harci iránytű lesz – hangsúlyozta Thürmer 
Gyula, a Munkáspárt elnöke, aki jelen volt a vitákon.

érlelődik a program

meghívó
„A föld megnyitja óriási torkát
és szétnyílnak minden tengerek.
A levegő a szárnyait kibontja:
minden tiétek, sápadt emberek!”

                                          (Somlyó Zoltán)

A KMP megalakulásának évfordulója alkalmából 
a Munkáspárt csendes tüntetést tart Budán, 

a városmajor u. 42 szám alatt.

időpont: november 19., péntek, 
a Szabó Ervin Akadémia előadását követően, 

15.00 óra után.

MINDENKIT SZERETETTEL VÁRUNK!
Nem felejtünk!
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interneteZés, e-mail keZelés

Látszólag ezzel nem is kellene foglalkoznunk, viszont hiába 
tudja ezeket a lehetőségeket alapfunkcióként a Windows, mi 
más kezelő felületet javasolunk, két gyakorlati ok végett.

Egyrészt tudható, hogy sokan használják a Windows beépített 
Internetező programjait, a Microsoft Outlook levelezőrendszert, 
valamint az Internet Explorer böngészőt, amely közel sem olyan 
jó, mint elvárná a felhasználó. A folyamatosan változó Internetes 
megjelenéseket sem kezeli naprakészen. Sokszor összeomlik, 
lefagy, kezelhetetlenné válik. Ezért van, aki a Mozilla vagy az 
Opera levelezőjét, böngészőjét használja. 

Ebből adódik a második gyakorlati ok. Mégpedig az, hogy 
nem egységes felületen dolgozunk. Javasolunk egy egységes 
internetezési programhasználatot, ami azért jó, mert segíteni 
tudunk egymásnak, ha valakinek gondja akad a használat során. 
Persze nem kényszerítjük rá senkire, de így tudunk hatékonyabban 
dolgozni. Ha kialakul, hogy mit használjunk, akkor ezeket is 
feltesszük a honlapunkra, letölthető formátumban.

a mobilteleFon és aZ internet 

Már korábban beszéltünk a mobiltelefonokról. Ha valaki 
most szándékozik telefont vásárolni, akkor az úgynevezett 
okostelefont kell megvenni. Ezek a készülékek nem kerülnek 
sokkal többe, mint a hagyományos mobilok, viszont rengeteg 
plusz lehetőséggel rendelkeznek. Mi, a Munkáspárt haladó 
aktivistái nem tehetjük azt meg, hogy csak olyan készüléket 
veszünk, amit biztonsággal tudunk kezelni. Fel kell vállalnunk 
a fejlődést, a tanulást ezen a területen is. Fontos szempont az, 
hogy a telefonunk tudjon hangot rögzíteni, fényképezni vagy 
akár videófilmet készíteni. Tudjuk, hogy sokan még küzdenek 
az SMS-küldéssel, de higgyétek el, könnyen megtanulhatóak 
ezek a funkciók is. Az okostelefonok legfontosabb újdonsága 
a jó minőségű kép-, és videókészítési lehetőség, illetve WiFi-
kapcsolódási lehetőség. Számos egyéb kényelmi funkcióval is 
rendelkeznek, de ezek a döntő változások.

A mobiltelefonokhoz lehet Internet előfizetést vásárolni. Mint 
már korábban kitértünk rá, a fiatalok zöme interneten keresztül 
informálódik. a technika fejlődésének köszönhetően ezt már 
a telefonjaikról bonyolítják le. Nem olyan ördöngös dolog ez: 
az okostelefonok alkalmasak e-mail fogadására, fotók, videók 

feltöltésére az internetre. Nagyon jó lenne, ha mi magunk is 
alkalmaznánk ezeket a lehetőségeket. Utcai rendezvényeink, 
vagy tüntetések kapcsán készített anyagokat pillanatok alatt 
elhelyezhetjük az Interneten, vagy továbbíthatjuk barátainknak. 
Az okostelefonnal használhatjuk a WiFi-elérési pontok Internet 
szolgáltatását, saját mobilinternet előfizetésünkkel azonban 
bárhonnan internetezhetünk. Fontos, hogy körültekintően 
tájékozódjunk a mobilinternet-előfizetés megválasztásánál, 
kérjünk bátran tanácsot rutinosabb ismerőseinktől! 

Nemrégiben lehetett olvasni egy felmérést, miszerint ha 
megjelentet a Jobbik egy anyagot, azt olyan gyorsan teszi közzé 
az interneten, hogy 1-2 óra alatt több ezer helyen lesz fellelhető 
az interneten. Ezt pedig nem lehet másként megoldani, csak a 
modern technikai lehetőségekkel. Így nyernek hatalmas teret 
az internetező társadalomban. Nekünk is ez a feladatunk. Nem 
vagyunk se fiatalabbak, se idősebbek, se tanulatlanabbak, 
mint ők. rá kell szánni magunkat, hogy hatékonyan, 
összehangoltan dolgozzunk!

Flotta teleFon lehetőségei

Már nagyon sokan használjuk a pártban ezt a lehetőséget, 
de még nem elegen. Ha figyelembe vesszük, hogy mennyi 
mobiltelefonnal rendelkeznek összesen a párttagjaink, és azt, 
hogy mennyien vannak a flottában, akkor sajnos siralmas 
a helyzet: jó ha ötödük flotta tag. Pedig csak előnye lenne 
mindenkinek ebből. Az egyik fő szempont, hogy ingyen hívjuk 
egymást, ha meg akarunk beszélni valamit. Természetesen a KB 
tagok a Megyei Elnökök zömének már van. Ez jó a központnak, 
mert ingyen beszélhetünk velük, kedvezményesen küldhetünk 
sms-t nekik. 

De a híráramlás nem akadhat meg vezetői szinten. A KB 
tagoknak, Megyei Elnökeinknek tovább kell áramoltatni 
a központ információját a párttagok felé. Ezt viszont csak 
ingyenesen lehet a leghatékonyabban megoldani. Mindenkit 
buzdítok a flottába való belépésre. Be lehet csalni a családtagokat 
is, ismerősöket, barátokat. Ezáltal egy apró lépéssel közelebb 
kerülnek a párthoz. A flotta akkor igazán hasznos, ha sokan 
vagyunk benne. Aki belép a flottába, megtarthatja a saját, bevált 
hívószámát, ingyenesen beszélhet a többi flottataggal, s a flottán 
kívüliek hívása is kedvezményesebb tarifával történik, mint 
más előfizetői csomagokban.

aZ internet és 
a mobilkommunikáCió 

lehetőségei a pártépítésben, 
a párt politikai munkájában

a sZabó ervin akadémia kinCsestárából
a számítógép korunk meghatározó eszköze. a kérdés nem az, hogy mi legyen a viszonyunk a modern 
technikához. használni kell, ha élni akarunk. valójában már használjuk is, de ezt tudatosabban kell 
tennünk.
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nYolCvan éves aZ „új kína”
1931. november 7-én kezdte működését a kínai Xinhua 
hírügynökség: rádióadását egy barlangból indította. Ma 24 
órás többnyelvű szolgáltatást nyújt, újságjai, folyóiratai vannak, 
televíziós csatornákat működtet, 162 külföldi irodát tart fenn, és 
a New York-i Times Square-en hirdeti magát.

Alapításakor a Jiangxi tartományi Ruijin városban a Vörös 
Kína nevet kapta, később - 1937-ben - lett Xinhua, vagyis Új 
Kína. Hivatalos állami hírügynökséggé az „új Kína”, vagyis a 
Kínai Népköztársaság kikiáltása, 1949 után lett. 1954-ben - a 
genfi konferenciát követően - döntött a központi kormány arról, 
hogy nemzetközi ügynökséggé fejlesztik. Egyébként maga a 
konferencia volt a Hszinhua első jelentős külföldi eseménye, 
amelyre helyszíni tudósítókat küldött.

A hírügynökség jenani rádióállomásának első angol nyelvű 
rádióüzenetét 1944. szeptember 1-én fogták az Egyesült Államok 
nyugati partján, s állítólag Washington a japánok elleni háború 
fejleményeit első kézből hallva alakított addigi álláspontján. Az 
üzenet ma is megtalálható egy marylandi archívumban.

A Hszinhua évfordulós ünnepi visszaemlékezése megállapítja: 
a hírügynökség azután gyorsította fel terjeszkedését, hogy 
Mao Ce-tung néhai elnök kiadta az utasítást: „hallatni kell a 
hangunkat az egész világon”.

1966-tól kezdődően idegen nyelven is megjelentek a Hszinhua 
belföldi hírei, így angolul, franciául, oroszul, spanyolul, arabul 
és indonézül. A Hszinhua a 70-es évek elejétől - azután, 
hogy 22 év szünet után az ENSZ tagja lett, majd diplomáciai 
kapcsolatra lépett az Egyesült Államokkal -, megnyitja ENSZ-
béli és amerikai irodáját. 

1989-ben az ENSZ UNESCO szervezete a „nemzetközi 
hírügynökségek” közé sorolja.

Külföldi irodái közül az elsőt Prágában hozta létre 1948-
ban, ezt követte London és Phenjan, majd 1965-ig 51 külföldi 
állomáshelyet alapított. Később - különösen a fejlődő országokban 
- bővítette irodáinak számát. Jelenleg több mint 10 ezer 
alkalmazottja van, 162 külföldi tudósítói bázissal rendelkezik, és 
a tervek szerint a számot 2020-ra 200 körülire növelik.

A Hszinhua többnyelvű televíziós hálózata a becslések 
szerint több mint 200 országban, Ázsiában, Észak-Amerikában, 
Európában, a Közel-Keleten és Afrikában mintegy öt és fél 
milliárd emberhez jut el.

A kínai hírügynökség elnöke az évfordulón kijelentette, hogy 
a Hszinhua az új körülmények között tovább keresi hatékony 
módját annak, hogyan tudná „Kínát a világnak közvetíteni”. 

„A nemzetközi politikai helyzet drámai változásokon 
megy keresztül, a véleménykörnyezet példátlanul bonyolult” - 
fogalmazott Li Congjun, s hozzátette, hogy külföldi partnerekkel 
igyekeznek növelni a jelenlétüket.

A születésnapi ünnepség vezérszónoka Li Changchun volt, aki 
a Kínai Kommunista Párt Központi Bizottságának legmagasabb 
testületében, a politikai bizottság állandó bizottságában a 
médiát felügyeli. Li arra hívta fel a hírügynökség vezetőit, hogy 
a Hszinhua modern, minőségi szolgáltatást nyújtó, kiterjedt 
hatókörrel rendelkező, a nagy hírügynökségekkel versenyképes 
multimédiás szervezetté fejlessze magát; az információs 
technológia fejlett eszközeit használva javítsa nemzetközi 
kommunikációs képességét, befolyását. 
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egY év FelFüggesZtett – aZ igaZság kereséséért

  a kapitaliZmus ellen  tüntettek londonban

Jórészt békésen zajlott le a múlt szerdai 
londoni diáktüntetés, amelyet az emelkedő 
egyetemi tandíjak és a szociális juttatások 
lefaragása elleni tiltakozásul hirdettek 
meg a szervezők. A tandíjat jövőre 
megháromszorozzák Nagy-Britanniában, 
ami azt jelenti, hogy egy évre akár 9000 
fontot is kérhetnek a diákoktól. Ez 3,3 
millió magyar forintnak felel meg.

A megmozdulást, amelyen a rendőrség 
becslése szerint kétezren, a Guardian című 
baloldali napilap szerint pedig 15 ezren 
vettek részt, hatalmas rendőri készültség 
előzte meg és kísérte. A demonstráció 
rendjére lovas egységekkel megerősített, 
négyezer fős rendőri alakulat ügyelt.  
A londoni egyetemi negyedből a City felé 
vonuló tömeget minden oldalról szoros 
rendőri gyűrű fogta körbe. 

A Guardian tudósítója elvegyült a 
tüntetők között, akik arról beszélgettek, 
hogy nem szimplán a tandíjak, hanem 
úgy általában a kapitalizmus ellen is 

november 4-én vilnius kerületi ügyésze 
egy év börtönbüntetést kért a szocialista 
népfront (a demokratikus, ráadásul 
unió-tag litvániában kommunista 
néven nem lehet szervezetet bejegyezni) 
elnöke, algirdas paleckis részére, 
akinek azt is megtiltaná, hogy külön 
engedély nélkül elhagyhassa litvániát. 
az ítéletet december 14-én hirdetik ki.

 
Mi a litván kommunista politikus bűne? 

Paleckis kísérletet tett az igazság 
kiderítésére, az érem másik oldalának 
megmutatására, nyíltan beszélt a vilniusi 
tévétoronynál történt eseményekről, 
az 1991. január 13-i tömegtüntetésről. 
Nyilvánosságra hozta tanúk tucatjainak 
vallomását, amelyek mind azt erősítik meg, 
hogy a tömegre a tetőkről lőttek, a töltények 
50 fokos szögben érték a testüket. 

Az ügyészség szemet huny saját hibái 
felett. Nem állapították meg, hogy kik 
lőttek a vadászpuskákkal, a fent említett 
tanúk vallomásait nem vizsgálták meg, 
ahogy azt sem, hogy az események 
után röviddel még a Sąjūdis (az akkori 
nemzeti mozgalom) központjában is arról 
beszéltek, hogy „a saját honfitársaink 
lőnek egymásra” és „a „Sąjūdis-on belül 
eldöntötték, hogy csendben maradnak” 
(idézet egy vallomásból, mely október 
24-én hangzott el). Az ügyész vakon 
támaszkodott az előző perek eredményeire, 
melyek azonban egyetlen bizonyítékot 
sem tartalmaznak, hogy ki, milyen 
fegyverrel, milyen körülmények között 
ölt meg embereket - ehelyett csak egyfajta 
„kollektív felelősségről” szóltak.

A litván kommunistákkal a Görög 
Kommunista Párt is szolidaritását fejezte 
ki. A KKE elítéli az ország vezetésének 
antikommunista intézkedéseit, melyek 
az Európa-szerte tomboló hisztériába 
illeszkedve el akarnak hallgattatni 
mindenkit, aki a hivatalostól eltérő 
álláspontot fogalmaz meg, s nem 
nyugszik bele a történelemhamisításba. 

Meggyőződésünk, hogy a politikai 
vezetők bíróság elé állítása a nem 
a demokrácia, hanem a diktatúra 
módszere. A litván hatóságok akciója 
minden demokratikus normát megszeg. 
A Litvániában jól ismert ügyvéd, 
Kęstutis Čilinskas szavaival élve: „Az 
állam nem kényszerítheti az embereket, 
hogy úgy gondolkodjanak, ahogy akarja 
– s legfőképp nem büntetheti meg őket 
ezért.” Azonban ahogy a litván vezető 
osztály megremegni látszik, az állam 

bármire képes, s ezt napról-napra 
egyre tisztábban látjuk. Ez a döntés 
korlátozza a sajtó- és szólásszabadságot, 
megsérti a lelkiismeret szabadságát, 
egy szégyenteljes antikommunista 
kampány és hisztéria része, melyet az 
EU számos országában megfigyelhetünk. 
Ez a per része a litván burzsoá politikai 
elit többéves harcának a kommunista 
mozgalom, szélesebb értelemben pedig a 
munkásmozgalom ellen.  

a munkáspárt tiltakoZik! 
meggyőződésünk, hogy a politikai vezetők bíróság elé állítása nem a demokrácia, 
hanem a diktatúra módszere. a litván hatóságok akciója minden demokratikus 
normát megszeg. el akarnak hallgattatni mindenkit, aki a hivatalostól eltérő 
álláspontot fogalmaz meg. az állam nem kényszerítheti az embereket, hogy úgy 
gondolkodjanak, ahogy akarja – s legfőképp nem büntetheti meg őket ezért. 
ez a döntés korlátozza a sajtó- és szólásszabadságot, megsérti a lelkiismeret 
szabadságát, egy szégyenteljes antikommunista kampány és hisztéria része, 
melyet az eu számos országában megfigyelhetünk. 

követeljük algirdas paleckis, a szocialista népfront vezetője elleni per 
azonnali megszüntetését!

Felszólítjuk andrius kubilius miniszterelnököt és a litván kormányt, hogy 
lépjen vissza, tartsa tiszteletben a beígért politikai szabadságot, s vonja vissza 
a vádakat algirdas paleckis ellen.
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  a kapitaliZmus ellen  tüntettek londonban

piZZa-Forradalom: politikus, többet FiZetsZ!
a megszokott ár majdnem 
harmincszorosát számolják fel a 
politikusoknak a nápolyi pizzériákban: 
az éttermek így kívánják éreztetni 
a gazdasági válságot a jól fizetett 
szenátorokkal és képviselőkkel.

Három euró ötven centbe kerül a 
klasszikus Margherita pizza akármelyik 
nápolyi pizzériában. Kivéve, ha a vendég 
politikus: ilyenkor száz euró szerepel 
a számlán. Kilencven cent helyett 
kilencven eurót fizet a csésze kávéért is. 

A politikusok pénztárcájába való 
belenyúlás az egyik legismertebb 
nápolyi pizzéria, a Sorbillo kezdemé-
nyezésére indult, és a városban már 
közel félszáz pizzéria, étterem és 
presszó csatlakozott ahhoz. Az első, 
aki drágábban ette a paradicsomos, 
mozzarella-sajtos pizzát, Sergio 
D’Antoni ellenzéki politikus volt. 
„Száz euró fölöttébb sok egy pizzáért, 
de muszáj volt kifizetni, különben soha 
többet nem ülhetek be pizzériába” –
panaszkodott D’Antoni a sajtónak. 

A pizzériatulajdonos, Gino Sorbillo 
elmondta, hogy akkor jutott eszébe 
az árdrágítás, amikor meghallotta, 

hogy szenátorok és képviselők 
majdnem ingyen esznek a parlamenti 
étteremben. „A gazdasági válságban ez 
megengedhetetlen!” – érvelt. 

Azt is elárulta, alig várja, hogy Ignazio 
La Russa védelmi miniszter is kedvet 

Az olasz pizzériák kezdeményezése Magyarországon is követendő példa lehetne. 
Tudható, hogy az elmúlt évtizedekben a parlamenti büfében a képviselő urak 

és hölgyek olyan “csökkentett árakon” vásárolhattak, melyeket már rég zsíros 
kenyérre sem, nemhogy főtt ételekre nem lehetett alkalmazni. A helyzet azóta 
kicsit változott, most a parlamentben kapható ételek és italok díjszabása nagyjából 
megegyezik egy hétköznapi piac árazásával. Világos, ők is annyit keresnek, mint 
aki a piacon a legolcsóbb árut keresi, s talán megenged magának egy lángost... 
Azt már végképp hagyjuk, hogy az Országházban kicsit más elfogyasztani a 
debrecenit, mint a szitáló esőben, fedetlenül, a piacon... 

S még egy apróság: a piacon, főként busszal és vonattal közlekedők joggal 
fogyaszthatnak alkoholt. Az állami autókat vezető képviselők hogyan is 
vásárolhatnak a munkahelyükön sört és bort, korlátlan mennyiségben? Talán a 
mentelmi joguk miatt?

Ha van ismerősünk, aki kiszolgálhat fizetett politikusokat, említsük meg neki 
az olasz példát!

kövessük a példát!

kapjon egy nápolyi pizzára: neki nem 
száz, hanem ezer euróba kerül majd. „Ez 
jár neki, miután a nagy pénzhiányban 
tizenkilenc Maseratival bővítette minisz-
tériuma gépkocsiparkját!” – magyarázta 
Sorbillo.

sergio d’antoni 
átveszi 100 eurós 
pizzáját

tiltakoznak. Egy 17 éves tüntető, Yasmin 
Elgouze szerint a mai tüntetés „nem az 
erőszakról, hanem a párbeszédről szól”. 
„Nem dőlünk be a rendőrség erőszakos 
taktikájának, a békés tüntetéshez való 
jogunkat gyakoroljuk, nem harcolni jöttünk” 
– mondta a tudósítónak.
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alkotmánYos képeink...
Kerényi Imre miniszterelnöki megbízottként állami pénzen 
rendezi az Alkotmány ünnepeltetését. Potom húszmillióért 
készíttetett „történelmi festménykollekciót”, melynek rendelteté-
se, hogy különböző magyar történelmi témákban díszítse majd 

a bőrkötéses Alkotmányt. Szemelvényünkben ezek néhány 
„ékköve” látható. Bár, ha belegondolunk, hogyan készült, 
s milyen lett az új Alaptörvény, nem is olyan vicces Orbán  
Viktor a kaméleon árnyékában… 
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